

*Our Ocean 2024 Conference - Athens, Greece, April 18, 2024*

*Pledge to protect the Mediterranean Sea*

*H.S.H. Prince Albert II*

Q : The most urgently needed measures for effectively protecting the Mediterranean Sea ?

I really think that the most urgently needed measures for effectively protect the Mediterranean is to strongly increase marine protected area. First of all, because the international community incite us to do it by the adoption of the 30 / 30 target, including 10% of strong protection MPA and in a short time. And that we are very far away today from this target, especially in the southern and eastern parts of our sea.

It must be stressed that preservation of biodiversity by promoting MPA is essential because when a species disappear, it is very difficult and sometimes impossible to reintroduce it. But beyond this aspect, we need to stress that development of MPAs has enormous economic and social positive consequences.

It allows to re constitute fishes stock and then allow to develop a sustainable management of fisheries and also it can help to develop many sustainable touristic activities generating economic growth. That is why there is a need to urge public authorities to develop MPA. That is why also we need to support civil society in its action in this field.

At this point, in my capacity of chairman of the Prince Albert II Foundation, I would like to make the following statements : The Prince Albert II of Monaco Foundation alongside fellow philanthropists, including members of the Med Donors roundtable such as Didier and Martine Primat foundation, Thalassa Foundation, Oceans 5 and the Critical Ecosystems Partnership Fund but also the Pew Bertarelli Ocean Legacy, The MedFund and Segré Foundation are committed to help achieve the 30x30 target in the Mediterranean by contributing at least 42 million euros over the next 5 years to make this vision a reality.

The Bloomberg Ocean Initiative and Tiffany & Co Foundation also join in the support of national and global efforts to advance 30x30 in the region. We also acknowledge efforts from public donors such as Global Environment Facility which has committed 13 million euros to this endeavour, bringing the total amount to 55 million euros pledged towards the protection of the Mediterranean Sea. We hope that this collaboration will inspire other donors or partners to join forces with us. Thank you.

*Conférence « Our Ocean 2024 » - Athènes, Grèce, 18 avril 2024*

*Engagement pour protéger la mer Méditerranée*

*S.A.S le Prince Albert II de Monaco*

Q : Quelles sont les mesures les plus urgentes à prendre pour protéger efficacement la mer Méditerranée ?

Je pense sincèrement que la mesure la plus urgente pour protéger efficacement la Méditerranée est d'augmenter considérablement le nombre d'aires marines protégées (AMP). Tout d'abord, parce que la communauté internationale nous encourage à le faire par l'adoption de l'objectif 30/30, dont 10 % d'AMP à forte protection et dans un délai court. Et que nous sommes aujourd'hui très loin de cet objectif, en particulier dans les parties sud et est de notre mer.

Il faut souligner que la préservation de la biodiversité par la promotion des AMP est essentielle car lorsqu'une espèce disparaît, il est très difficile et parfois impossible de la réintroduire. Au-delà de cet aspect, il faut souligner que le développement des AMP a des conséquences économiques et sociales positives considérables.

Cela permet de reconstituer les stocks de poissons et donc de développer une gestion durable de la pêche et cela peut également aider à développer de nombreuses activités touristiques durables générant une croissance économique. C'est pourquoi il est nécessaire d'inciter les autorités publiques à développer les AMP. C'est pourquoi nous devons également soutenir la société civile dans son action dans ce domaine.

À ce stade, en ma qualité de président de la Fondation Prince Albert II, je voudrais faire les déclarations suivantes : la Fondation Prince Albert II de Monaco aux côtés d'autres philanthropes, y compris des membres de la table ronde des donateurs de la Méditerranée tels que la fondation Didier et Martine Primat, la Fondation Thalassa, Oceans 5 et le Fonds pour les écosystèmes critiques, mais aussi la Fondation Pew Bertarelli Ocean Legacy, le MedFund et la Fondation Segré, s'engagent à contribuer à hauteur d'au moins 42 millions d'euros au cours des 5 prochaines années pour réaliser cette vision.

Bloomberg Ocean Initiative et la Fondation Tiffany & Co soutiennent également les efforts nationaux et mondiaux visant à faire progresser le 30x30 dans la région. Nous saluons également les contributions de donateurs publics tels que le Fonds pour l'environnement mondial (FEM), qui s'est engagé à verser 13 millions d'euros dans le cadre de cette initiative,

ce qui élève le montant total à 55 millions d'euros en faveur de la protection de la mer Méditerranée. Nous espérons que cette collaboration incitera d'autres donateurs ou partenaires à se joindre à nous. Merci.